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Základní škola Domamil 

Školní časopis??? 
 
 
 

 

Přespolní olympijský běh T-mobile 

 
 

 

Deváťáci 
odstartovali 
školní časopis 
Do nového školního roku naše 

škola jde s příjemnou 

změnou. Paní učitelka 

Kabelková společně s paní 

učitelkou Vyplašilovou 

vymyslely školní časopis, který 

budou mít na starost deváťáci. 

Jakmile to paní učitelka 

Kabelková  oznámila 

deváťákům, celá třída 

propukla v upřímný „jásot“. 

Školní deník bude vycházet 

vždy na konci měsíce. 

11. září si celý svět 
připomněl pád 

Newyorských dvojčat 
Dne 11. září si celý svět 

připomněl pád     newyorských 

dvojčat, na které byl 

spáchán teroristický útok. 
 

Pokračování na straně 2 

 

Žáci domamilské školy 
byli na návštěvě 

muzea v Martínkově 
Ve středu 15. září si vyšli 

žáci, kteří nejeli na vodu, 

„pěškobusem“ na 

prohlídku muzea P. Václava 

Kosmáka v Martínkově. Pro 

žáky byl připraven bohatý 

program. 

Pokračování na straně 5 
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CO SE STALO PŘED 20 LETY?? 

11. září 2001 

7:59 odstartovalo letadlo č. 11 z Bostonu k letu do Los Angeles, na palubě bylo 81 

        pasažérů, 2 piloti a 9 členů posádky.  

8:13 letadlo pod číslem 11 se odchýlilo o 20 % a přestalo komunikovat s leteckou  

         kontrolou, o 7 minut později byl vypnut identifikační signál. 

8:14 odstartovalo letadlo pod číslem 175, a to z Bostonu směrem Los Angeles,  

         na palubě bylo 56 pasažérů, 2 piloti a sedmičlenná posádka. 

8:42 proběhla poslední radiokomunikace s letem 175 se zemí. 

8:46 narazilo letadlo pod číslem 11 do severní věže světového obchodního centra  

        v rychlosti 790km/h, došlo k okamžitému vznícení paliva a uvěznění všech lidí  

        v patrech.  

9:03 narazilo druhé letadlo pod číslem 175 do jižní věže světového obchodního centra,  

         rychlostí 950km/h, poté uzavřela letecká federální správa všechna letiště v New  

         Yorku.  

9:21 všechny tunely a mosty se uzavřely. 

9:25 federální letecká správa zavřela americký vzdušný prostor a přikázala letadlům přistát 

9:29 prezident Georgy W. Bush poprvé po útoku promluvil k národu  

9:37 letadlo pod číslem 77 narazilo do budovy Pentagonu, bylo zabito 64 lidí na palubě a  

        dalších 125 lidí v budově  

9:59 zhroutila se jižní věž 

10:28 zhroutila se severní věž                Š. Kružík, T. Ferdan 
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Olympijský běh T-Mobile 
Dne 8. 9. 2021 se i škola 

Domamil zúčastnila 

olympijského běhu T-mobile. 

Běžel každý žák naší školy od 

1. Do 9. třídy. Běhu se nikdo 

nevzdal a každý doběhl do 

cíle.   

Původní myšlenka vznikla na Mezinárodním olympijském výboru. Vše započalo 

v roce 1948, kdy se ustanovil tzv. Olympijský den. Cílem Olympijského dne bylo 

a stále je oslavit olympijské hodnoty a sportovní hnutí jako takové, a to 

jakýmkoliv pohybem. Při Olympijském dni se spojí všichni, které baví žít aktivně 

a užívají si radost ze sportu. Olympijský den také připomíná založení 

Mezinárodního olympijského výboru. Koncept Olympijského běhu vznikl až v 

roce 1987. Nápad spočíval v tom, aby se v týdnu, kdy je Olympijský den – tedy 

23. června (letos až 8. 9 kvůli protikoronavirovým opatřením), uskutečnil běh na 

památku založení Mezinárodního olympijského výboru. 

     F. Mesrle 

 

Rýmová pandemie na naší škole 

Spousta žáku na naší škole zázračně začíná trpět rýmou a bolestí v krku. Právě 

tyto dva příznaky jsou spojované s variantou koronaviru Delta. A to nás 

nenechává v klidu! Takže mohla by dorazit tato variata do naší školy? Myslím, 

že ne, takže v klidu. Každopádně prvními příznaky jsou bolest hlavy, bolest v 

krku, poté rýma a horečky. Pokud máte tyto příznaky, asi máte covid mutaci 

delta, takže byste měli raději zůstat doma.  Ale klid, u mladší generace se spíš 

projevuje jako horší nachlazení, opravdu klid, neumřeš…asi. Varianta delta sice 

napadá mladé lidi, ale má stejné příznaky jako alergie, takže si nemusíš ani 

uvědomit, že máš covid. Navíc, pokud jste očkovaní, máte o 50 až 60 % větší 

ochranu před coronavirem, než bez očkování. Každopádně deltu mohou 

přenášet i očkovaní lidé – to nás vyvádí z klidu. I když jsem možná tenhle 

článek psal zbytečně, a všichni žáci simulovali a byla to doopravdy jen rýma. 

Takže klid, ona to byla rýma anebo jen simulovali i tu rýmu! 

J. Straňák 
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VODÁCKÁ AKCE VLTAVA 

Dne 13. 9. 2021 jsme se školou jeli na vodáckou akci Vltava. Dali jsme si všichni 

sraz na vlakovém nádraží v Moravských Budějovicích a jeli jsme celé odpoledne 

vlakem přes Jihlavu a České Budějovice až do kempu Pod Hrází, který se nachází 

ve Vyšším Brodě. 

Ráno jsme si vyzvedli lodě, pádla, vesty a barely a šli jsme si to vyzkoušet. Po 

sbalení stanů, jsme vyrazili na vodu. První den nás čekaly 3 jezy. První jez jsme 

museli lodě přenést, protože byl dost těžký. Další jez jsme si všichni moc užili, 

nikdo se nevyklopil, a ten třetí byl také lehčí. V poledne jsme si zastavili na oběd 

u Tří veverek. Další zastávka nás čekala v Rožmberku, kde jsme si dokoupili 

zásoby a udělali jsme společné foto s hradem. Za první den jsme ujeli 

25kilometrů, bylo to dost náročné, ale zároveň strašně super. Večer jsme přijeli 

do kempu Viking, kde jsme si dali večeři, postavili stany, rozdělali jsme si oheň a 

povídali si… 

Další den jsme se nasnídali, složili jsme stany, dali lodě na řeku a jeli jsme 

k Českému Krumlovu, po cestě nás čekalo krásných 6 jezů. Všichni jsme je 

zvládli, až na ten předposlední, ten byl fakt skvělý a vzrušující - někdo se i 

vyklopil. V úterý jsme ujeli 12 kilometrů, až jsme přijeli do posledního kempu, 

kde jsme si všichni na závěr dali vodní bitvu. Poté jsme vrátili lodě, pádla, vesty 

a barely, nadlábli jsme se oběda a vyrazili na vlakové nádraží.  A hurá domů, 

vodákům Ahóóój!  

M. Menčíková 
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Návštěva muzea v Martínkově 
 

Ve středu 15. 9. 2021 si vyšla ZŠ Domamil na výlet do 

martínkovského muzea Václava Kosmáka. Muzeum je 

nově otevřeno v jeho rodném domě na jeho památku. 

Cestou do Martínkova jsme plnili přírodní procházku – 

hledali jsme stromy, přírodniny, květiny aj.  Po příchodu 

do Martínkova nás přivítal pan starosta, odemkl muzeum a my vyzbrojeni 

pracovním listem s metodou tzv. pětilístku se vrhly na prozkoumání samotného 

rodného domu. Za NÁROČNÉ úkoly a cestu jsme se mohli občerstvit v místním 

obchodě/ pohostinství.  

Václav Kosmák byl katolický kněz, fejetonista, romanopisec a autor tzv. 

kukátek. Narodil se 5. září 1843 v Martinkově čp. 76. Na přání rodičů vstoupil 

do brněnského semináře, knězem byl vysvěcen roku 1866. Jeho prvním 

působištěm bylo místo kaplana v Moravských Budějovicích. Poté působil 

v Hostimi, v Biskupicích u Hrotovic a nakonec v Řeznovicích. Zde napsal několik 

úspěšných románů.  Nejlepší autorovo dílo je Chrt.  

  P. Mesrle, T. Tůma 

 

 

Výlet ZNOJMO – první stupeň 
V pondělí 27. září jsme všichni z 1. stupně vyrazili na výlet vlakem do Znojma. 

Celý den byl laděný "turisticky". Nejdříve jsme s dětmi vyšlápli do Gránického 

údolí, kde jsme absolvovali Naučnou stezku s mlokem a z informačních tabulí se 

dozvěděli nové zajímavosti. Po krásné procházce přírodou jsme zdolali 

převýšení a po červené turistické značce dorazili na vyhlídku u znojemského 

hradu. Následně jsme se s dětmi prošli kolem všech znojemských památek 

poblíž centra města a nakonec jsme kvůli 

sílícímu dešti museli poslední čas strávit již 

na nádraží - čekáním na odjezd. Výlet jsme 

si ale všichni užili a uvidíme, kam vyrazíme 

příště.                                                         

kolektiv 1. stupně 
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ŠKOLNÍ VÝLET PRAHA 
Ve dne 24. září 2021 jsme jeli na školní výlet do Prahy. Cesta autobusem 

byla velmi dlouhá a únavná, i přes to v něm panovala dobrá nálada. Vyjeli jsme 

něco okolo osmé hodiny ranní. Po cestě jsme párkrát zastavili na benzínce. 

Po příjezdu do Prahy nás čekal program v její historické části, prošli jsme 

spousty památek. První z nich byl hřbitov na Vyšehradě, kde jsme měli 

vypracovávat pracovní list o pozůstalých. Na hřbitově jsme potkali „mrtvého“ 

Vaška Špačka.  Po skoro hodině jsme opět nastoupili do autobusu a ten nás 

odvezl o pár stovek metrů dál k Pražskému hradu. Cestou jsme potkali Karlose 

Vémolu.  Pak jsme vystoupili a šli jsme si prohlédnout katedrálu sv. Víta, 

Vladislavského sálu, baziliky sv. Jiří. Nakonec jsme pokračovali do Zlaté uličky. 

Poté jsme zamířili přes sešup Nerudovkou na Karlův most, na kterém malovali 

karikatury, hráli na housle a prodávali suvenýry. Na Václavském náměstí jsme 

byli propuštěni od „trápení učitelů“. Rozchod trval dvě hodiny. Většina z nás si 

šla nakoupit nějaké jídlo, nejčastěji do KFC. Před šestou hodinou jsme se sešli a 

přemístili do divadla Broadway na představení „Kat Mydlář“. Muzikál byl pro 

některé z nás náročnější na pochopení, naopak některé z nás zaujal. Ve 

večerních hodinách jsme už také byli unaveni.  

Po představení jsme šli o pár desítek metů dál na místo, kam měl přijet 

autobus. Za pár minut přijel, nasedli jsme a jeli domů. Během cesty jsme opět 

párkrát zastavili na benzínce, kde jsme si koupili jídlo a pití na cestu. Do 

Domamile jsme přijeli pár minut po půlnoci, kam si pro nás přijeli rodiče a jeli 

jsme domů. 

M.Karásek, P.Pléha  
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Knihovna v novém hávu! 
Na letošní školní rok jsme si připravili jednu žhavou 

novinku – zmodernizovali jsme naši školní knihovnu. 

Jako první jsme odstranili dveře starých skříní, ve 

kterých jsou knihy umístěny, a udělali jsme z nich 

otevřené regály k okouknutí. Následovala rozsáhlá 

probírka původních knih – a rozhodně jsme 

s vyřazováním nešetřili. Do sběru jsme poslaly všechny 

autory socialistické éry, ale i klasiku od Jiráska, tedy ve 

značném stádiu rozkladu a v zastaralém jazyce, ve 

kterém by ji nečetl snad ani zasloužilý univerzitní 

profesor. S odvahou můžeme tvrdit, že nás směrem 

papírny opustily 2/3 knih. Tím se nám v regálech 

uvolnilo místo pro krásné nové tituly, moderní a 

přitažlivé pro naše žáky. Ty, které jsme se rozhodli ještě 

zachovat, jsme vybalily ze starého papíru, aby byly vidět 

obálky knih, a musíme říci, že u některých nás čekalo 

milé překvapení a knihy byly opravdu hezké a zajímavé. 

Následovalo přeskládání knihovny – nyní je řazena 

tematicky, aby se v ní naši žáci lépe orientovali (např. 

česká klasika, humor, sci-fi a fantasy aj.) a označili jsme ji 

přehlednými štítky. Jako poslední jsme do knihovny 

uložili nové knihy, které jsme pro žáky pořídili. Spoustu 

z nich jsme získaly od Městské knihovny Moravské 

Budějovice výměnou za staré telefony k recyklaci, další 

jsme získali darem od obce Martínkova a na podstatnou 

část z nich jsme čerpali finance z projektu MAP II 

Moravské Budějovice. Všem moc děkujeme! 

Zmodernizovaná knihovna snad bude dobře sloužit pro 

naše žáky.  

Koho by naše „staronová“ knihovna zajímala, přijďte se mrknout . 

         

 Mgr. Jitka Vyplašilová 
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           PERLIČKY Z HISTORIE: Daně v Egyptě 

V Archaickém období se platilo v naturáliích. A to tak, že se počítal dobytek 

jednou za dva roky. Takže faraon věděl o majetku lidu. Pouze při stavbě 

pyramidy a výkopu zavlažovacích kanálu se mohlo sčítat každý rok. Lidé a půda 

patřili samotnému faraonovi. Lidé pak mohli platit buď v naturáliích, nebo prací 

výměnou za jídlo. Byla zde i daň z pozemku. Měřila se podle velikosti pozemku. 

Ovšem rolníci podezřívali úředníky, že je „berou na hůl“ během sčítání.  

Obcházení rolníků úředníky je zaznamenáno v účetních knihách (vlastně 

nezaznamenáno, stránky jsou vytrhány) z období střední říše. Sčítali úplně 

všechno, zvláštní pozornost se dávala dobytku. 

                                                                                                                       J. Straňák 

 

 

 

 

  

MISTŘI ZAHRAD – Ukázková přírodní zahrada 

Naše ukázková přírodní zahrada byla k vidění ve třetí epizodě nového seriálu 

Mistři zahrad, který vysílá TV Seznam.  Na tuto epizodu se můžete podívat 

právě na Televizi Seznam, nebo na stream.cz a poté naši zahradu ohodnotit a 

v prosinci pro ni také hlasovat v soutěži. 

      M. Pachr, P. Mesrle 
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ROZHOVOR s paní ředitelkou 

Jak dlouho jste v domamilské škole? 

V domamilské škole učím už 4 roky. 

Je nějaký moment nebo událost, na kterou za ty 4 roky 

nezapomenete? 

Na co teď čerstvě vzpomínám je T-Mobile běh, kde se mi líbilo, 

že si všichni navzájem fandili, že to není jako v městských 

školách, kde je mezi žáky rivalita a pořád spolu soupeří, tak na 

tenhle moment vzpomínám v dobrém. 

Kde jste učila předtím, než jste šla do Domamile? 

Učila jsem v Sedleci u Mikulova. 

Co škola plánuje za akce v budoucí době? 

Plánuje se přístavba školy, určitě se pojede na hory, na vodu a plánuje se školní 

výlet. Na jaře bude školní olympiáda, určená také pro 2. Stupeň. A samozřejmě 

chceme, aby naši žáci jezdili na sportovní akce a reprezentovali naši školu. 

Kdy má začít plánovaná přístavba školy? 

Měla by začít už na podzim tohoto roku. 

Jak hodnotíte svou práci za ty uplynulé 4 roky? 

To je těžká otázka… Určitě jsem ráda, že se povedlo schválit tu přístavbu školy a 

že jsme společně s učiteli vychovali dobré žáky. 

Radmila Punčochářová, ředitelka ZŠ A MŠ Domamil 

D. Řepa 
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SPORT 

 

Čeští fotbalisté zůstali v žebříčku reprezentací FIFA na 31. místě  
Čeští fotbalisté zůstali po zářijových 

zápasech na 31. místě žebříčku 

reprezentací FIFA. Pořadí nadále 

vévodí Belgičané. Druhá je Brazílie a 

na třetí místo se posunula Anglie. 

 

 

 

České volejbalistky mají jistou účast na mistrovství světa 
České volejbalistky si příští rok zahrají 

po 12 letech na mistrovství světa. Na 

šampionát, který budou hostit Polsko 

a Nizozemsko, se mezi 24 týmů dostaly 

ze světového žebříčku federace FIVB. 

Českým mužům účast na mistrovství 

světa v Rusku unikla. 

 

 

V. Klimeš 
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VTIPY 
Ptá se učitelka Pepíčka: „Který pták je nejchytřejší?“ „Vlaštovka“ „Proč zrovna 

vlaštovka?“ „Protože v září, na začátku školního roku, odlétá.“ 

  

„Maminko, mně se do té školy opravdu nechce. Děvčata ze mě mají srandu, 

kluci mi podráží nohy a učitelé mě nemají rádi. Já tam už nepůjdu!“ - „Musíš, 

Radime, jednou jsi tam ředitel…“  

 

V ředitelně zvoní telefon: „Prosím pěkně, pane řediteli, můžete dnes omluvit 

studenta Václavíčka? Leží a nemůže se ani hnout.“ „A kdo volá?“ ptá se ředitel. 

„Můj otec,“ ozve se nesměle na druhém konci drátů 

 

Syn železničáře přijde poprvé ze školy, hodí tašku do kouta a povídá: 

„Pěkný podfuk! Prý první třída a mají tam tvrdý a dřevěný lavice!“ 

 

RÉBUSY 
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ANTISTRESOVÉ OMALOVÁNKY 
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ANKETA: Název školního časopisu 

Hlasovat můžete na školním instagramu @skoladomamil nebo můžete nosit 

svoje hlasy do sborovny. 

A.    DD Domamilská drbna 

B.     D9  Domamilská devítka 

C.     Domamilský blesk 

 

VÝLETY DO MINULOSTI 
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